
В
ІДКРИВАЮЧИ семінар,
заступник Голови проф�

спілки В.Лесько поінформу�
вав присутніх про актуальні
питання діяльності профор�
ганів, а завідувач відділу ор�
ганізаційної і кадрової робо�
ти О.Гнатюк повідомив про
реалізацію інноваційних
проектів профспілки. До
участі у заході було запроше�
но представників ТОВ «Асте�
літ», які детально розповіли
про безперечні переваги

розбудови корпоративної
профспілкової мережі мо�
більного зв’язку та ознайо�
мили присутніх з пропозиці�
ями зі свого боку.

Учасники заходу, отри�
мавши всебічну інформацію,
випробували власні сили у
діловій грі, під час якої вчи�
лися долати проблеми при
побудові корпоративної
профспілкової корпорації та
закріпили одержані знання
роботою в групах.

До речі, на сайті профспіл�
ки www.zalp.org.ua створе�
но окрему сторінку, присвя�
чену профспілковій корпо�
рації life:). Користувачі мо�
жуть отримати тут всю необ�
хідну інформацію про запро�
поновані тарифи, додаткові
пропозиції, покриття у насе�
лених пунктах, необхідні для
підключення та активації по�
слуг дії, а також механізм за�
безпечення членів профспіл�
ки безкоштовними стартови�

ми пакетами. На інтернет�
сторінці розміщено й офіцій�
ні документи, що стосуються
побудови мережі мобільно�
го зв’язку. Спільноту «Корпо�
рація life:)» створено і в соці�
альній мережі Facebook.

Тож приєднуйтеся до кор�
поративної мережі самі й за�
прошуйте своїх рідних,
близьких і друзів. Будьмо
разом!

Інф. «ВІСНИКА»
Фото ООллееннии  РРООММААННООВВООЇЇ

14 серпня заступник Голови
профспілки В.Лесько взяв
участь у засіданні робочої групи
з розробки проекту нової ре�
дакції Закону України «Про за�
лізничний транспорт», а 20 сер�
пня – в інформаційному семі�
нарі�нараді в ФПУ щодо органі�
зації в 2013—2014 роках масово�
го навчання представників
профспілок  з питань охорони
праці (стор. 1).
15 серпня Рада профспілки
провела семінар�тренінг з орга�
нізації та функціонування кор�
поративної профспілкової ме�
режі користувачів мобільних
послуг life:).
21 серпня завідувач відділу со�
ціально�трудових відносин та
побутової роботи О.Мушенок
вивчав стан зайнятості праців�
ників вагонного депо Ковель
Львівської залізниці в умовах
реформування галузі, а 28 сер�
пня провідний фахівець відділу
Я.Мальський – вагонного депо
Коростень Південно�Західної.
21–23 серпня завідувач і про�
відний фахівець відділу органі�
заційної і кадрової роботи
О.Гнатюк і А.Єрмоленко взяли
участь у звітно�виборній моло�
діжній конференції дорожньої
профорганізації Донецької за�
лізниці, а також семінарі з го�
ловами молодіжних рад проф�
організацій усіх рівнів, а 25–28
серпня А.Єрмоленко взяв
участь у Всеукраїнському фес�
тивалі молодіжних трудових
загонів.
29 серпня відбулося чергове
засідання примирної комісії із
розгляду і вирішення колектив�
ного трудового спору між
профспілкою залізничників і
транспортних будівельників та
Урядом України.
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«По итогам проверок соблюдения
трудового законодательства, прове�
денных правовым инспектором труда
Совета профсоюза на Донецкой же�
лезной дороге Виктором Чернятье�
вым в первом полугодии 2013�го, за�
щищены права 760 работников струк�
турных подразделений службы пути
на Иловайском участке. Им возвраще�
но более 36 тыс. грн. незаконно удер�
жанных или недоплаченных средств.

Так, за работу на открытом воздухе
при температуре свыше +30оС   679
работникам доплачено 2 тыс. грн.,
трем дорожным мастерам Иловай�
ской дистанции пути возвращены не�
законно удержанные штрафы за ад�
министративные правонарушения на
общую сумму более 3 тыс. грн.,
58 криничанским путейцам выплаче�
но 6,6 тыс. грн. за работу в выходные
дни в мае 2013�го... 

Будуємо профспілкову мережу мобільного зв'язку

ПРАВОВИЙ  ЗАХИСТ  ІНТЕРЕСІВ  СПІЛЧАН

Соціальний проект профспілки — дисконтна програма: нові можливості•
Рада профспілки провела 15 серпня семінар�тренінг
для профпрацівників – представників дорожніх 
і територіальних комітетів профспілки, 
які відповідатимуть за побудову корпоративної 
мережі користувачів мобільних послуг life:)

Н
А ВСЕХ УРОВНЯХ, заверил присутст�
вующих начальник службы электро�

снабжения Одесской магистрали А.Са�
жин, выполнение требований законо�
дательства по охране труда проводится
на постоянной основе. Разработаны ин�
струкции по основным профессиям и
видам работ. Реализуются тематические
обучающие программы, стажировки
причастных работников. Руководители
структурных подразделений и специа�
листы по охране труда прошли специ�
альное обучение, завершившееся про�
веркой знаний. В установленные сроки
проведена аттестация рабочих мест же�
лезнодорожников, занятых во вредных
и тяжелых условиях труда.

Действительно, службой и подведом�
ственными ей структурными подразде�
лениями немало сделано по выполне�

нию «Комплексных мероприятий по до�
стижению установленных нормативов
безопасности труда, гигиены труда и
производственной среды, повышения
существующего уровня охраны труда,
предупреждения случаев производст�
венного травматизма, профзаболеваний
и аварий». Если, к примеру, в прошлом
году на их реализацию затрачено 4,9 млн
грн. (выполнение составило 107 %), то в
первом полугодии 2013�го цифра осво�
енных средств оказалась более чем в
полтора раза выше запланированной.

Отмечено, что много полезного сдела�
но по приведению кабинетов охраны тру�
да к требованиям соответствующего По�
ложения. Все они оснащены мебелью,
компьютерами, орг� и видеотехникой,
стендами, плакатами, литературой, ви�
деофильмами, что поспособствовало соз�

данию современной учебной базы и, сле�
довательно, сказалось на качестве прово�
димых инструктажей и обучении в целом.

Вместе с тем, предпринятые меры не
позволили решить некоторые острые
проблемы, обнажив, в частности, явно
все еще недостаточно эффективную
профилактическую работу по преду�
преждению производственного травма�
тизма: в 2012�м был допущен его рост
(произошло два несчастных случая и
один из них – со смертельным исходом).
Основная причина – в безответствен�
ном отношении руководителей работ к
созданию безопасных условий труда,
отсутствии с их стороны должного конт�
роля при организации и производстве
работ по устранению повреждений 
на линиях электро�
передач...

У
СІ НАПРЯМКИ діяльності
молодіжної політики від�

ображено в Галузевій угоді і
колдоговорах. На деяких за�
лізницях за погодженням з
дорпрофсожами відпрацьо�
вано програми соціальної
роботи з молоддю та моло�
дими сім’ями, підтримки
студентської молоді тощо. 
З метою підтримки трудових
династій, забезпечення під�
приємств галузі висококвалі�
фікованими фахівцями дор�
профсожі постійно прово�
дять моніторинг порядку
оплати за підготовку фахівців
для залізничного транспорту.

У 2013�му в повному обсязі
реалізовано положення про
порядок підготовки спеціаліс�
тів для залізничної галузі з чис�
ла студентів випускних курсів
ВНЗ III–IV рівня акредитації,
що стало пілотним проектом.
Так, вперше за двосторонніми
угодами на посади відповідно
до отриманої спеціальності
працевлаштовано 56 випуск�

ників – відмінників вишів, які
отримували додатково акаде�
мічну стипендію з дня укладан�
ня такого договору. Після пра�
цевлаштування кожному з них
надано матеріальну допомогу
у розмірі місячного посадового
окладу та можливість участі у
програмі щодо забезпечення
житлом. 

Щоправда, існують і неви�
рішені проблеми щодо пра�
цевлаштування випускників�
бюджетників. Як правило, за�
лізниці укладають тристорон�
ні угоди про працевлаштуван�
ня з випускниками навчаль�
них закладів, розташованих у
межах залізниці та за наяв�

ності вакантних місць на цей
період. Наприклад, цього ро�
ку Південна на вакантні місця,
в тому числі і робітничих про�
фесій, працевлаштувала 87
випускників Української ака�

демії залізничного транспор�
ту, 54 – Харківського коледжу
транспортних технологій, 33 –
Кременчуцького технікуму за�
лізничного транспорту. Ана�
логічна ситуація і на інших за�
лізницях. Тобто державне за�
мовлення для залізничної га�
лузі, сформоване Міністерст�

вом освіти і науки, реалізуєть�
ся лише на 60–70 %. Тому на�
разі актуальною є проблема
повернення ряду вишів у під�
порядкування Мінінфраст�
руктури та Укрзалізниці, що
дозволить оптимізувати під�
готовку кадрів для залізнич�
ного транспорту України та
знівелює деякі перекоси. На
цьому, як відомо, наполягає
наша профспілка, знаходячи
підтримку у цьому питанні в
Укрзалізниці і Мінінфраструк�
тури.

Майже усунуто недоліки
щодо працевлаштування ви�
пускників. Так, з усіма випус�
книками укладено безстро�
кові трудові договори, ви�
плачено кошти в розмірі сти�
пендії за надану відпустку, а
призначеним на посади поза
постійним місцем проживан�
ня виплачено матеріальну

Дійти 
до кожного!

Д
ОВЕСТИ знання з безпеки праці до
кожної первинної профорганіза�

ції – таку мету поставили профспілки
України, виступивши організатором
інформаційного семінару�наради з
підготовки до проведення широко�
масштабного навчання профактиву з
питань охорони праці. Адже визнано,
що однією з причин недоліків при здій�
сненні громадського контролю є недо�
сконала система навчання з цих важ�
ливих питань профактиву і, насампе�
ред, у первинках.

Як відомо, за пропозицією ФПУ до
«Заходів з профілактики нещасних ви�
падків на виробництві та професійних
захворювань на 2013–2014 роки, які
здійснюються за рахунок коштів Фон�
ду соціального страхування від нещас�
них випадків на виробництві та про�
фесійних захворювань» включено що�
річне (протягом 2013–2014 рр.) на�
вчання з питань охорони праці понад
20 тис. представників усіх профспілок.
Планується створити у регіонах
664 групи з кількістю слухачів до
30 осіб. Групи формуються з числа
уповноважених трудових колективів з
охорони праці, членів відповідних ко�
місій профкомів, громадських техніч�
них інспекторів праці та ін.

Інститут безпеки життєдіяльності,
який став переможцем тендеру з про�
ведення навчання з питань охорони
праці коштом зазначеного Фонду,
представив чіткий механізм проведен�
ня відповідного навчання в регіонах,
перелік і зразки необхідного докумен�
тообігу під час підготовки до навчаль�
ного процесу, його проведення та звіт�
ності, що узгоджено з виконавчою ди�
рекцією Фонду.

ДО УВАГИ

Д
ЛЯ ВКЛЮЧЕННЯ представників на�
шої профспілки до навчальних ре�

гіональних груп дорпрофсожам і терко�
мам необхідно до 15 вересня п. р. пода�
ти заявку на ім’я керівника відповідного
відділення виконавчої дирекції Фонду
соціального страхування від нещасних
випадків на виробництві та професій�
них захворювань щодо кількості слуха�
чів та надати документи,  якими на них
покладено обов’язки щодо здійснення
громадського контролю за охороною
праці (рішення конференції трудового
колективу, профкому тощо).

Актуальность темы способствовала принципиальному
разговору на заседании президиума Одесского дорпрофсожа:

результатом всестороннего обсуждения итогов 
проверок в структурных подразделениях 

службы электроснабжения дороги условий труда 
стало принятие аргументированного постановления

Фото из архива «ВІСНИКА»

Охрана труда:

Молодь у профспілці: 

ОТ СЛОВ — К ДЕЛУ

Стр. 3

Стр. 3

Правова інспекція праці Ради профспілки, простеживши, як дотримується
трудове законодавство щодо молоді на Південній, Придніпровській 

та Одеській залізницях, відзначила поліпшення організації цієї роботи

МОВОЮ ЦИФР
За тристоронніми угодами працевлаштовано 1356 ви�
пускників навчальних закладів I–IV рівня акредитації,
зокрема, на Донецькій залізниці – 324, Львівській –
206, Одеській – 214, Південній – 174, Південно�Західній
– 260, Придніпровській – 178. Майже 70 % випускників
працевлаштовано на вакантні місця за робітничими
професіями, а питання роботи за набутим фахом буде
вирішуватись за підсумками піврічного стажування.

допомогу в розмірах, перед�
бачених Галузевою угодою.

Проблематичним залиша�
ється, на жаль, забезпечення
молодих фахівців житлом,
оскільки як цьогоріч, так і в
минулі роки фінансовий план
залізниць затверджується
Кабміном, як правило, не ра�
ніше третього кварталу звітно�
го року.

Залізницями укладено від�
повідні договори з навчальни�
ми закладами на проведення
виробничо�технологічної
практики студентів у межах
державного замовлення та ці�
льової підготовки. Всім студен�
там випускних курсів, які ма�
ють робітничі професії, набуті
під час навчання, та навчають�
ся за цільовими направлення�
ми і на замовлення залізниць,
надано оплачувані робочі міс�
ця на період практики з відпо�
відною оплатою, записами в
трудових книжках та належ�
ним рівнем соціального захис�
ту. Приміром, у липні–серпні
цього року на Одеській магі�
стралі проходили виробничу
практику 214 студентів, 175 з
них після закінчення навчання
будуть працевлаштовані в ці ж
структурні підрозділи залізниці.

Микола БЄЛЬЧЕНКО,
правовий інспектор праці

Ради профспілки

ДО ТЕМИ

Н
А ЗАСІДАННІ ПРЕЗИДІЇ
Ради профспілки у ве�

ресні п. р. розглядатиметься
хід виконання постанови від
2 жовтня 2012 року «Про
забезпечення трудових
прав молодих членів
профспілки залізничників
і транспортних будівель�
ників України».



М
НОГО СДЕЛАНО за последние годы. По
всей территории расположены уютные

уголки отдыха, дорожки и площадки выложены
красивой тротуарной плиткой, обустроена
большая крытая площадка для дискотек, по�
строен навес над летним кинотеатром, открыт
великолепный бассейн. К началу нынешнего
оздоровительного сезона сооружен оригиналь�
ный фонтанчик, завершаются оформительные

работы в часовне. Весь сезон работает множес�
тво кружков. Словом, благодаря постоянному
вниманию руководства Южной железной доро�
ги, купянских дирекции железнодорожных пе�
ревозок и теркома, здравница процветает. Не

оставляют ее без внимания и руководители
структурных подразделений и профорганиза�
ций региона: не только участвуют в подготовке
к оздоровительному сезону, но и на открытие
смен приходят с подарками. Частые гости здесь
ветераны, нашедшие в лице маленьких отдыха�
ющих благодарных и внимательных слушате�
лей, и самодеятельные артисты Дома науки и
техники дирекции.

Летом здравница приняла 755 школьников.
Закрылись двери в конце августа за последни�
ми отдыхающими, но в следующем году «Лес�
ная сказка» снова распахнет их, чтобы подарить
детям настоящий праздник.

Заводчани 
обирають 

свою «Чайку»
П

РАЦІВНИКИ Київського електрова�
гоноремонтного заводу разом з

родинами мають чудову можливість
насолоджуватися теплим Азовським
морем на своїй базі відпочинку «Чай�
ка». Цього літа тут вже оздоровилися
270 дорослих і дітей.

Розташована на початку Арабатської
стрілки, в унікальному за кліматичними
умовами місці, база щороку знаходить
прихильників спокійного сімейного
відпочинку. Працівники КЕВРЗ разом із
керівництвом відбудовували й ремон�
тували її: замінено баки в душових, для
питної води, встановлено нове облад�
нання, придбано холодильники, посуд,
постіль, меблі тощо. Торік проведено
реконструкцію душових і туалетів. Тож
тепер усі відпочивають тут з комфор�
том. Щоправда, існує проблема з пит�
ною водою, та адміністрація постійно
дбає про своєчасне її підвезення.

Сьогодні відпочиваючих приймають
у 15 будиночках, одночасно у них мо�
жуть розміститися 80 осіб. Як стверд�
жують самі заводчани, для них створе�
но чудові умови відпочинку за доступ�
ною ціною.

Юлія КАЧУЛА, редактор газети
«Трибуна Січнівця» (для «ВІСНИКА»)

наполненные школьными при�
надлежностями. Дети и родители
всегда с радостью ждут этого со�
бытия и благодарны за помощь...

С начала года шесть работни�
ков линейных станций оздоров�
лены за средства Фонда соцстра�
ха, трое из них – с детьми. В сана�
ториях Хмельника и Трускавца
поправили здоровье 32 работни�
ка, еще 27 семей отдохнули в

пансионате «Лучистый» в Евпато�
рии. За профсоюзные средства
приобретено 18 путевок в крым�
ские здравницы, члены профсо�
юза оплачивали их частичную
стоимость.

Фотофакт
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Тема номера: ПОПЕРЕДНІ ПІДСУМКИ ЛІТНЬОГО ОЗДОРОВЛЕННЯ — 2013
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в гостях... у сказки

З повним списком партнерів, а також іншою інформацією щодо
реалізації програми можна ознайомитися на сайті профспілки
www.zalp.org.ua  (http://zalp.org.ua/kartka/). 

Знижка 10 % від life:) на абонплату діє по всій те�
риторії України. 
Спеціальні умови – лише при підключенні до кор�
поративної профспілкової мережі користувачів мо�

більних послуг life:). Для отримання безкоштовного стартового
пакета необхідно звернутися до профкому структурного підрозділу.
м. Бахмач:

магазин «Карапуз», вул. Луначарського, 1 – знижка 5 % на дитя�
чі товари.
м. Козятин:

магазин «Чобіток», вул. Склярова, 16 – знижка 5 % на чоловіче,
жіноче, дитяче взуття.
м. Конотоп:
магазин «Мода для дому», вул. Братів Радченко, 50 – знижка 3 %
на тканини, постільну білизну, побутову хімію, 5 % – на штори, ковд�
ри, подушки, жалюзі, ролети (крім акційних), італійські алюмінієві
системи. Діє бонусна накопичувальна система.
м. Коростень:

магазин «Автолідер», вул. Грушевського, 33 – знижка 3 % на ав�
тотовари.
м. Дніпропетровськ:
мережа магазинів «Спорттовари», пр�т К.Маркса, 101�А, вул. Хар�
ківська, 4 – знижка 7 % на спорттовари, одяг, взуття, аксесуари.
м. Синельникове:

магазин «Зодіак», вул. Гурджуанська, 2 (ТЦ «Дует») – знижка
5 % на промислові товари.
м. Харків:

танцювальна студія «Step by step», вул. Кірова, 11 – знижка
20 % на навчання танцювальним стилям.
м. Шепетівка:

магазин «Оскар», вул. В.Котика – знижка 3–10 % на весь
асортимент.
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НАШІ  НОВІ

ПАРТНЕРИ

Соціальний проект профспілки — 
дисконтна програма•

ЛЬВІВ

З
А ЛІТНІЙ СЕЗОН оздоровлено 1154 дитини. У
відомчому дитячому оздоровчому закладі

«Трембіта» Ужгородського теркому профспілки,
що в селі Циганівці на Закарпатті, відпочили
494 школярі, у рівненському «Експресі» – 89.
Дорпрофсож подбав і про відпочинок дітлахів на
морському узбережжі: придбано 567 путівок до
санаторію «Чайка» на Херсонщині. Тут протягом
другої зміни відпочиваючі ще й навчалися – дру�
гий рік поспіль для них влаштовують «Літо з анг�
лійською», спілкування іноземною забезпечили
волонтери з Корпусу миру. А для тих дітей, хто
минулого року отримав нагороду санаторію, цьо�
горічна поїздка сюди стала безкоштовною. Крім
того, за кошти дорпрофсожу чотири дитини підлі�
кувалися в санаторії «Джерело» у Трускавці.

ОДЕСА

В
ОЗДОРОВНИЦЯХ Одеської магістралі за літ�
ній сезон відпочили майже 2,6 тис. дітей за�

лізничників. Їх приймали п’ять оздоровчих закла�
дів, зокрема, у таборі ім. Л.Шевцової в Затоці на�
бралися сил 856 дітей, дитячому оздоровчому та�
борі «Юний залізничник» в Одесі – 419, а у групі
«Здоров’я» при дитячій клінічній лікарні – 189 діт�
лахів. Спортивно�оздоровчий табір «Чемпіон» по�
близу Одеси зустрів 232 дитини, ще 342 малюків
оздоровлено в «Алому парусі» у селищі Рибаківка
на Миколаївщині та 563 – у «Гайдарівці». Також
476 дітей разом з батьками відпочили у дорож�
ньому санаторії�профілакторії в Одесі та на Бугазі.

Доплата батьків за путівку до таборів ім.
Л.Шевцової та «Юний залізничник» становила
260 грн., до закладів «Чемпіон» і «Алый парус» –
310 грн., «Гайдарівець» – 271 грн., а до групи
«Здоров’я» путівки надавались без батьківської
доплати.

ХАРКІВ

В
ЛІТКУ ОЗДОРОВЛЕНО 5750 дітей залізнични�
ків Південної магістралі. Найбільшу кількість

(2360) дітлахів прийняла чорноморська «Мрія», у
«Молодій гвардії» на Полтавщині відпочили
973 дитини, у «Лісовій казці» Куп’янського терко�
му й «Орлятку» – Сумського, відповідно, 755 і
668 школярів. У комфортних умовах дитячого лі�
кувально�оздоровчого центру «Сонячний» із за�
доволенням провели дні канікул 532 дитини, і ще
462 – у «Зміні», що на Харківщині.

КИЇВ

П
РОТЯГОМ цьогорічного сезону відпочинку
оздоровлено понад 4 тис. дітей працівників

Південно�Західної магістралі. Лідером серед ди�
тячих оздоровниць залишається євпаторійський
«Променистий» – за п’ять змін тут набралися сил
і здоров’я майже 1,8 тис. школярів. Ще 963 дити�
ни побували в конотопській «Зорьці» і 810 – у
жмеринських «Дубках». Крім того, профорганіза�
ції придбали путівки до оздоровниць «Сокіл» на
Івано�Франківщині для 196 дітлахів, «Радість» і
«Алушта» в Криму, відповідно, для 160 й 240 ді�
тей членів профспілки.

ДНЕПРОПЕТРОВСК

П
ЯТЬ ДЕТСКИХ оздоровительных учреждений
отрасли, три из которых дорожные и два на�

ходятся на балансе заводов — Днепропетровско�
го тепловозоремонтного и Запорожского элект�
ровозоремонтного, приняли на отдых в течение
нынешнего летнего сезона 3544 школьника.

В крымских здравницах им. Ю. А. Гагарина и
«Айвазовский» побывали 917 и 740 ребят, в «Со�
коле» на Арабатской Стрелке за три смены оздо�
ровлено 1212 детей. А «Юный локомотивец» и
«Маяк» посетили, соответственно, 151 и 524 ре�
бенка работников заводов.

По сообщениям 
ПРЕСС�ЦЕНТРОВ дорпрофсожей

ДОНЕЦК

В
2013 ГОДУ ОТДОХНУЛИ и оздо�
ровились 7090 детей железно�

дорожников. В пяти загородных уч�
реждениях набрались сил и здоровья
5011 ребят, санаториях�профилакто�
риях «Сосновый» и «Щуровский» –
484, пансионате «Урзуф» – 1555 де�
тей (без двух заездов в августе и сен�
тябре). Кроме этого, в «Солнечном»
(Святогорск) и «Салюте» (Попасная)
отдохнули, соответственно, 7 и 33 де�
тей.

Более 300 ребятишек из многодет�
ных семей железнодорожников полу�
чили бесплатные путевки в дорожные
здравницы, а расходы по компенса�
ции родительского взноса взял на се�
бя дорпрофсож. Взнос остальных ро�
дителей за путевку составлял
10–21,6 % от стоимости путевки, в со�
ответствии с постановлением руко�
водства дороги и президиума дор�
профсожа его можно было выплатить
с рассрочкой на два месяца.

В 2013 году три здравницы Донец�
кой магистрали отпраздновали юби�
леи: «Сосновой роще» уже 40, «Звез�
дочке» – 60, а «Березка» отметила
65�летний. Отрадно, что с каждым го�
дом условия оздоровления детей
улучшаются. Не стал исключением и
нынешний.

Например, в «Березке» Красноли�
манского строительно�монтажного
эксплуатационного управления после
реконструкции введен в эксплуата�
цию банно�прачечный корпус, в кото�
ром, кроме душевых, установлены
две машины�автомата для стирки бе�
лья детей младших отрядов и спец�
одежды работников пищеблока. Со

стороны леса возведена новая изго�
родь, установлена беседка. За проф�
союзные средства приобретены циф�
ровая видеокамера, видеопроектор,
осветительная аппаратура.

В «Звездочке» Иловайского СМЭУ
котел на угле заменен на электричес�
кий, установлена новая открытая бе�
седка, перекрыта крыша над летним
кинотеатром. Дорпрофсож выделил
средства на покупку домашнего ки�
нотеатра и телевизора.

В «Сосновой роще» Попаснянского
СМЭУ во всех спальных корпусах и
над летним кинотеатром перекрыты
крыши. Переоборудованы комнаты,
теперь вместо 10 в них размещаются
по четыре человека. Приобретена
акустическая система.

Не отстают и другие здравницы: в
«Лесной песне» Ясиноватского СМЭУ
окна пищеблока заменены на пласти�
ковые, а помещение горячего цеха об�
лицовано новой кафельной плиткой; в
«Буревестнике» оздоровительного
комплекса «Урзуф» установлены две
новые беседки�сруба, пополнился но�
вым оборудованием пищеблок.

Важный момент нынешнего сезона
еще и в том, что дорпрофсож заклю�
чил договор по страхованию детей от
несчастных случаев во время их на�
хождения в здравницах, и, начиная
со второй смены, было застраховано
3350 детей членов профсоюза.

Людмила ЕВСТРАТОВА,
заведующая отделом 

дорпрофсожа 
Донецкой железной дороги

Детской здравнице «Лесная сказка» Купянской дирекции железнодорожных
перевозок – 55. За это время выросли многие поколения ребят, 
полюбивших лагерь всем сердцем, а он становится лишь краше и моложе...

ФФооттоо  ааввттоорраа

Фото надано дорпрофсожем 
Придніпровської залізниці

Василий ВЕРБИЦКИЙ,
общественный корреспондент «ВІСНИКА»

Результатом довольны 

Е
ЩЕ НЕДАВНО многие члены молодежного совета Иловайского строительно�монтажного эксплуатаци�
онного управления сами отдыхали в детской здравнице «Звездочка», а сегодня – взяли над ней шефст�

во. В честь 60�летия лагеря молодежь и представители Дома науки и техники СМЭУ приехали к ребятиш�
кам с концертом, провели и конкурс среди отрядов на лучший танец. Дети были в восторге!

Светлана ЛАЩЕНОВА, председатель профорганизации 
Иловайского строительно�монтажного эксплуатационного управления

О
ТРИМАЛИ ЗАДОВОЛЕННЯ від відпочинку
на кримському узбережжі Чорного моря в

пансіонаті «Піщане» дві сім’ї працівників Самчи�
нецького кар’єроуправління. Двоє дітей наших
спілчан підлікувалися у санаторії «Сокілець», ще
шестеро набралися сил у дитячій оздоровниці
«Дружба» на Вінниччині. Спілкування англійсь�
кою, верхова їзда, купання у Південному Бузі,
екскурсії історичними місцями і цілюще повітря
соснового бору пішли дітворі на користь і дода�
ли неповторних вражень.

Анатолій ФРОЛОВ, інженер 
з охорони праці, голова профорганізації

Самчинецького кар’єроуправління

Літо добігло кінця, і школярі ось�ось сядуть за шкільні парти.
Але для дорослих сезон масового відпочинку продовжується…

55лет55лет

Наталья ДЗЮБА,
ведущий инженер,

председатель профорганизации 
линейных станций 

Конотопской дирекции 
железнодорожных перевозок

В
ЭТОМ ГОДУ удалось оздоро�
вить каждого третьего ре�

бенка. 68 детей наших работни�
ков отдохнули в здравницах «Лу�
чистый», «Зорька», «Дружба» и
«Мрия». А для восьми ребяти�
шек из многодетных и малообес�
печенных семей путевки приоб�
ретены за счет профсредств без
родительской доплаты. К слову,
15 детей наших членов профсою�
за идут в первый класс. По тради�
ции профком подарил им ранцы,
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Запитання — відповідь•

3

Производственный быт — забота общая•

рудования и ручного электри�
фицированного инструмента
производится с нарушением
норм и правил охраны труда.

Нередко нарушаются требо�
вания ст. 8 Закона Украины «Об
охране труда» и пункта коллек�
тивного договора дороги, каса�
ющихся обеспечения работни�
ков спецодеждой, спецобувью,
мылом и другими средствами
индивидуальной защиты.

Как оказалось, немало работ�
ников не обеспечены спецобу�
вью. К примеру, в Знаменской
дистанции недополучена 61 па�
ра кирзовых сапог, а при заяв�
ленных 136 парах ботинок в на�
личии только 91. Еще ниже по�
казатели в Котовской дистан�
ции: здесь в 2012�м получено на
140 пар сапог кирзовых меньше
потребности и на 86 пар – боти�
нок. Беспокоит и то, что в ди�
станциях энергоснабжения нет

должной обеспеченности сред�
ствами индивидуальной защи�
ты. Так, в Одесской дистанции
при расчетной потребности в
235 парах диэлектрических пер�

чаток имеется только 182, а
вместо необходимой сотни за�
щитных касок в прошлом году
получено... 30. Недостает также
50 лямочных поясов, 119 штанг
контактной сети.

Ну не носить же рабочую
обувь, перчатки или страховоч�
ные пояса по очереди?! 

Как, впрочем, противоправ�
но работодателю заглядывать в
кошелек железнодорожника в
ожидании, что он на свои кров�

ные обеспечит сам себя теми
же сапогами, ботинками
или прочими атрибутами без�
опасности своего небезопасно�
го труда…

Труженики ремонтно�реви�
зионных участков, работа кото�
рых связана со значительным
загрязнением тела, не обеспече�
ны дополнительным количест�
вом мыла – по 400 граммов в
месяц. Тоже не какая�то там не�
существенная деталь.

В ходе проверок профработ�
ники указывали администрации
и на недопустимость нарушений
в ведении карточек учета спец�
одежды, обуви, других защит�

ных средств. Следует также сис�
тематически заполнять таблицы
наименования спецодежды,
обуви, головных уборов, графы
их размеров, а профкомам –

тщательно следить
еще и за тем, чтобы
под соответствую�
щими документами
были подписи бух�
галтера, начальни�
ка цеха, инженера

по охране труда и самого работ�
ника.

На заседании президиума
дорпрофсожа указывалось на
недостаточный общественный
контроль за соблюдением зако�
нодательства об охране труда,
созданием безопасных и без�
вредных условий труда, надле�
жащего производственного бы�
та. В этой связи подчеркива�
лось, что профсоюзные комите�
ты, к сожалению, не предъявля�

ют принципиальной требова�
тельности к хозяйственным ру�
ководителям.

Президиум дорпрофсожа,
указав на недостаточную рабо�
ту, проводимую по охране тру�
да в подразделениях службы
электроснабжения, потребо�
вал от ее руководства принятия
последовательных и самых ре�
шительных мер по устранению
выявленных нарушений зако�
нодательства и нормативных
документов. Необходимо,
прежде всего, ужесточить
спрос с руководителей струк�
турных подразделений за не�
выполнение в установленные
сроки «Комплексных меропри�
ятий…».

Валентин БОЧКАРЕВ, 
главный технический

инспектор труда 
Совета профсоюза 

на Одесской железной дороге

З
А ШЕСТЬ МЕСЯЦЕВ 2013�го в
структурных подразделениях

Донецкой дороги и на предприяти�
ях, профорганизации которых вы�
ходят на дорпрофсож, допущено
14 случаев производственного трав�
матизма (на два случая больше ана�
логичного периода прошлого года),
четыре из них – со смертельным ис�
ходом.

Анализ производственных травм
указывает на то, что основной их
причиной являлось невыполнение

работниками инструкций по охране
труда и нарушение трудовой дис�
циплины, в том числе, как ни при�
скорбно, нахождение в нетрезвом
состоянии на рабочем месте. Возни�
кает резонный вопрос: кто допуска�
ет их к работе?..

Дорпрофсожем и технической
инспекцией труда Совета профсою�
за на Донецкой магистрали за от�
четный период проведена 101 про�
верка, семь из них – совместно с ор�
ганами Госпромгорнадзора и служ�

бой охраны труда дороги. По их ре�
зультатам руководителям выдано
82 представления, в которых указа�
но 1031 нарушение нормативно�
правовых актов. Ряду руководите�
лей были предъявлены требования
о прекращении эксплуатации
143 единиц механизмов, оборудо�
вания, других средств.

На реализацию мероприятий по
охране труда было затрачено более
28 млн грн., проведена аттестация
150 рабочих мест, на 103 рабочих

местах выполнены инструменталь�
ные замеры.

В первом полугодии нынешнего
года 34 работника, травмирован�
ных в 2012 году, получили выплаты
от нашего профсоюза по страховке
от несчастных случаев на произ�
водстве на общую сумму более
130 тыс. грн.

Андрей ПИСАРЕНКИН,
главный технический 

инспектор труда 
Совета профсоюза 

на Донецкой железной дороге

П
ОДГОТОВКА Криворожского локомотивного депо к работе в предстоя�
щую зиму началась еще в мае. В перечне основных работ – утепление

производственных помещений, частичная замена деревянных окон металло�
пластиковыми, ревизия систем отопления и, конечно, ремонт крыш. Так, в
цехе ремонта электроподвижного состава площадью 2,4 тыс. кв. м совре�
менный материал – недорогой, влагонепроницаемый и морозоустойчивый
уже почти полностью сменил недолговечный рубероид. Предстоит заменить
пролежавший почти 30 лет шифер на крышах ремонтно�заготовительного
цеха и гаражей автотранспорта.

Так что есть основание предполагать, что с приходом дождливой осени
крыши протекать не будут, а в производственных помещениях холодной зи�
мой будет тепло.

П
РЕЗИДИУМ ДОРПРОФСОЖА До�
нецкой магистрали, рассмотрев

выполнение законодательства о тру�
де в вагонном депо Луганск и роль
профкома в защите трудовых прав
работников, отметил, что в основном
нормы трудового законодательства
соблюдаются. Например, по такому
специфичному вопросу, как обслу�
живание пассажирских вагонов
меньшей от установленных нормати�
вов численностью проводников, не
выявлено нарушений по учету и опла�
те их рабочего времени. Хотя из�за
недосодержания штата у некоторых
из них переработанные часы уже по
итогам первого полугодия значитель�
но превышают предельно допусти�
мую норму. Однако в депо не изжиты
еще случаи неполного учета и оплаты
рабочего времени, допускаются
ошибки и в исчислении среднего за�
работка.

Неблагополучное положение с
обеспечением законности при при�
менении дисциплинарных наказа�
ний. Так, в нынешнем году внесено
семь предложений администрации
об устранении нарушений. В резуль�
тате принципиальной позиции проф�
кома было отменено пять незаконно
изданных приказов о дисциплинар�
ном наказании работников.

Выявлены нарушения, в частности, в
оформлении и расторжении трудовых
договоров, ведении трудовых книжек
и др. А имеющиеся факты восстанов�
ления судами незаконно уволенных
железнодорожников, в том числе и
при досрочном расторжении контрак�
тов с работниками поездных бригад,
указывают на необходимость более
ответственного отношения к примене�
нию такой меры, как увольнение.

Не в полной мере соблюдаются
установленные законодательством и

колдоговором льготы и гарантии:
оплата времени прохождения обяза�
тельного медосмотра и технического
обучения, выплата материальной по�
мощи.

В ходе проверок выявлено также,
что надбавка за профмастерство не
начисляется на сверхурочные часы.

На эти и другие упущения в работе
указано руководству вагонного депо
и предложены меры, обеспечиваю�
щие выполнение законодательства о
труде.

Есть уверенность в том, что прове�
денные проверки и рассмотрение
этого вопроса на заседании президи�
ума дорпрофсожа помогут профкому
наладить более эффективную работу
по защите прав и интересов железно�
дорожников.

П
РЕЗИДІЯ ДОРПРОФСОЖУ Львівської залізниці, роз�
глянувши стан утримання вагонів виробничо�побуто�

вого призначення у службі колії, відзначила, що за 2012�й
і перше півріччя нинішнього року на їх облаштування і
приведення до вимог санітарних правил використано
4,3 млн грн.

Виконано різні види ремонту у 173 вагонах, ще 10 пере�
обладнано. Вперше за останні роки для турних вагонів от�
римано від служби постачання залізниці 780 комплектів
нової постільної білизни, а від пасажирського вагонного
депо Львів – 50 матраців, подушок і ковдр. Отримано та�
кож 21 переносну електростанцію для вагонів, у яких про�

живають працівники колійних машинних станцій Рівне,
Дубляни, Ужгород, Львівського центру механізації колій�
них робіт.

Президія дорпрофсожу запропонувала керівництву
служби колії продовжити роботу зі створення належних
умов проживання працівників у турних вагонах, а головам
первинок структурних підрозділів, де є на балансі такі ваго�
ни, постійно контролювати стан їх утримання і забезпечен�
ня всім необхідним.

Богдан НЕЧАЙ, 
головний технічний інспектор праці 

Ради профспілки на Львівській залізниці

Корисно знати•

Профилактика травматизма — дело общее

Лето  не  «пропели»…

Проверки — подспорье для профкома

Посилено  увагу  та  контроль
Юрий ШВАЙКО, внештатный корреспондент «ВІСНИКА». ФФооттоо  ааввттоорраа

Трудові відносини при
реорганізації підприємств

Д
ЛЯ ЗАЛІЗНИЧНИКІВ залишається актуальним
питання щодо їх прав під час реорганізації під�

приємства. З цього приводу у листі Міністерства
соціальної політики України від 10.05.2012 р.,
№ 75/06/186–12 надано роз’яснення.

У листі, зокрема, вказано, що «відповідно до
частини третьої статті 36 Кодексу законів про пра�
цю України у разі зміни власника підприємства, а
також у разі його реорганізації (злиття, приєднан�
ня, поділу, виділення, перетворення) дія трудово�
го договору працівника продовжується. Припи�
нення трудового договору з ініціативи власника
або уповноваженого ним органу можливе лише у
разі скорочення чисельності або штату працівників
(пункт 1 частини першої статті 40).

До трудових книжок працівників слід внести за�
пис про реорганізацію за аналогією з переймену�
ванням підприємства (пункт 2.15 Інструкції про по�
рядок ведення трудових книжок працівників, за�
твердженої наказом Міністерства праці України,
Міністерства юстиції України, Міністерства соці�
ального захисту населення України від
29.07.1993 р., № 58, зареєстрованого в Міністерст�
ві юстиції України 17.08.1993 р. за № 110): «Підпри�
ємство таке�то з такого�то числа реорганізоване
шляхом злиття таких�то підприємств», а у графі
4 проставляється підстава реорганізації – наказ
(розпорядження), його дата і номер».

Від номера
до номера•

Охрана труда: ОТ СЛОВ — К ДЕЛУ

Чи зараховують у страховий 
стаж період  хвороби?

Ф
ОНД соцстрахування з тимчасової втрати
працездатності (лист від 20.02.2013 р.,

№ 04–29–397) повідомив, що період отриман�
ня виплат за окремими видами загально�
обов'язкового державного соціального стра�
хування (допомога по тимчасовій непрацездат�
ності, в тому числі по догляду за хворою дитиною,
по вагітності та пологах) зараховується до стра�
хового стажу як період сплати єдиного соці�
ального внеску в розмірі мінімального розміру
страхового внеску за календарний місяць.

Окончание. 
Начало на 1�й стр.

П
РОВЕРКИ ПОКАЗАЛИ, что в
некоторых дистанциях элек�

троснабжения допускаются на�
рушения при проведении
обучения, стажировки и ин�
структажей, осуществлении
оперативного контроля за со�
стоянием охраны труда. Напри�
мер, в мастерских Одесской ди�
станции 2�я ступень оператив�
ного контроля не проводилась с
апреля прошлого года. И это во�
все не мелочь. Впрочем, как и
то, что не пересмотрен ряд ин�
струкций по охране труда в
Одесской, Знаменской, Долин�
ской дистанциях.

При проверках установлено,
что во всех структурных подраз�
делениях эксплуатация грузо�
подъемных механизмов и гру�
зозахватных приспособлений,
станочного оборудования, сосу�
дов, работающих под давлени�
ем, электрогазосварочного обо�

Информацию о выполнении принятого постановления
дорпрофсож ожидает получить от службы до 1 октября т. г.,

чтобы в последующие две недели провести выборочные
проверки на местах и вновь проанализировать ситуацию

ПРОФСОЮЗ
ПОМОГ

Окончание. 
Начало на 1�й стр.

В результате отмены
приказов о привлечении
работников к дисципли�
нарной и материальной
ответственности мостово�
му мастеру Иловайской
дистанции пути возвраще�
но 2,4 тыс. грн., а пяти ра�
ботникам дистанции пути
Криничная выплачено
1,8 тыс. грн. премии.

Выплачено единовре�
менное пособие при пере�
воде в другую местность
коммерческим агентам
станции Горловка Д.Гра�
бину (2,1 тыс. грн.), Я.Ко�
ростелиной (2 тыс. грн.) и
бригадиру станции Ило�
вайск А.Черкашину
(2,4 тыс. грн.).

Произведена доплата
на общую сумму более
21 тыс. грн. за работу сверх
установленной нормы и в
выходные и праздничные
дни 36 работникам струк�
турных подразделений ре�
гиона», – сообщил
ПРЕСС�ЦЕНТР Иловай�
ского теркома профсо�
юза.

«За пропозицією право�
вого інспектора праці Ради
профспілки на Південно�
Західній залізниці Воло�
димира Концедала в
липні 2013 р. адміністра�
цією Конотопської дирек�
ції залізничних перевезень
та Бахмацької дистанції
сигналізації та зв’язку було
скасовано накази про при�
тягнення до дисциплінар�
ної відповідальності
дев’ятьох працівників і їм
повернуто 2,3 тис. грн. ви�
робничої премії», – пові�
домив ПРЕС�ЦЕНТР Ко�
нотопського теркому
профспілки.

В цехе 
ремонта 
электро#

подвижного 
состава 

меняются 
окна…

Тихон ПРИСЯЖНЮК,
главный правовой инспектор труда 

Совета профсоюза 
на Донецкой железной дороге

млн грн. – таку загальну суму виплачено
спілчанам та їх спадкоємцям за три роки з мо�
менту укладення профспілкою і страховою
компанією договору страхування працівників
від нещасних випадків на виробництві.

Зокрема, по Криворізькому регіону за 15 випадка�
ми виробничого травматизму постраждалим чле�
нам профспілки виплачено за цей час 75,5 тис.
грн., повідомила технічний інспектор праці Ради
профспілки на Придніпровській залізниці Галина
ІСАЄВА.
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ЦИФРА

ПРОФСПІЛКА
ДОПОМОГЛА



«У
ЛИПНІ на профілактичному лікуванні у лі�
нійній лікарні Південно�Західної магістралі

в с. Клубівка перебували шестеро пенсіонерів�за�
лізничників – з Івано�Франківська, Коломиї та
станції Надвірна. Відпочинком усі, хто відвідує
цей оздоровчий заклад, завжди дуже задоволені.
Наші ветерани добре відпочивають за пільговими
путівками не лише вліт�
ку, а й восени та взимку
в дорожніх пансіонатах
Львівської магістралі, за
що велике спасибі ке�
рівництву та дорпроф�
сожу», – розповіла член
регіональної ради вете�
ранів, голова ради вете�
ранів Івано�Франківсь�
кого залізничного вок�
залу Ю.СЕМЕНТОВИЧ.

Фото О.АРТЕМ’ЄВОЇ

В
СЕ ПОПУЛЯР�
НЕЕ становит�

ся у работников
локомотивного
депо Славянск ак�
тивный отдых. Во
многом благода�
ря мастеру Ю.Ти�
тову, тренеру де�
повской команды
по спортивному
туризму «Клуб искателей приключений».

Очередным приключением деповчан, инициатором которого
также был Ю.Титов, стал трехдневный поход по реке Северский До�
нец. В нем приняли участие пять экипажей, состоявших из работни�
ков депо и членов их семей. На байдарках они преодолели 84 км,
маршрут проходил вдоль живописных берегов, изрезанных овра�
гами, удивительных массивов меловых скал, знаменитой Святогор�
ской лавры.

Любовь ГОЛУБ, психолог локомотивного депо Славянск

…В
ОКЗАЛЬНИЙ гудок сповіщає
про відправлення потяга

«Гайдарівець–2013», який втретє виру�
шає за одним маршрутом – до дніп�
ровського берега у Чапаєвку. Цього
разу в ньому 177 пасажирів, а всього за
літо він привіз в оздоровницю 563 ди�
тини.

Кожної зміни всі зусилля персоналу
оздоровниці спрямовані на покращан�

ня фізичного стану кожної дити�
ни: походи на Дніпро, купання в
басейні, кисневі коктейлі. Підви�
щена увага – дітям особливих
категорій, із ними працюють не
тільки вихователі, а й медики.
Колектив їдальні забезпечує ка�
лорійне, по�домашньому смачне
п’ятиразове харчування.

Табір працює за спеціально
розробленою фізкерівником
спортивною схемою. Після тра�
диційного відкриття малих олім�
пійських ігор тут проводяться

змагання з шашок і шахів, тенісу й во�
лейболу, футболу й легкої атлетики, а
на лінійці всі неліниві хлопці та дівчата
отримують дипломи, медалі і солодкі
призи за свої досягнення.

В «Гайдарівець» багато дітлахів при�
їжджають щоліта. Наприклад, Лілія Бі�
лан з першого загону відпочиває тут
вже вдесяте (!), а Алла Лебідь мріє по�
вернутися сюди вожатою.

Батьки вдячні працівникам закладу
за відповідальне ставлення до своєї
роботи, а головне – за увагу і любов до
дітей. Та й для вихователів і вожатих
«Гайдарівець» на літо стає рідною до�
мівкою, а діти – настільки близькими,
що важко розлучатися.

Дітвору часто возять на екскурсії в
Черкаси та Чапаєвський сільський бу�
динок культури на перегляд фільмів.
Злагоджена культурно�масова програ�
ма виконується без збоїв, встигають і
розважитися, і навчитися чомусь ново�
му.

Здається, що час тут застиг, і літо ні�
коли не закінчується… Проте відлунали
дитячі голоси, а це значить, що праців�
ники Шевченківської дирекції, струк�
турних підрозділів, теркому профспіл�
ки, голови первинок та профактив зно�
ву не покладаючи рук трудитимуться,
щоб встигнути до наступного літа зро�
бити все якнайкраще.

Світлана КРАВЧЕНКО, вихователь

В
ЕЛОПРОБЕГ «За здоровый образ жизни» до дет�
ской здравницы им. В.Терешковой организовал

молодежный совет первички локомотивного депо
Нижнеднепровск�Узел Приднепровской магистра�
ли. Своим стартом ребята показали пример активно�

го и здорового отдыха подрастающему поколению.
Теперь в планах молодых профактивистов – органи�
зовать велопробег по живописным местам Днепро�
петровщины и максимально привлечь молодежь из
всех структурных подразделений региона.

А
НЖЕЛА РОЖНОВА очо�
лює профорганізацію ва�

гонного депо Бахмач Півден�
но�Західної залізниці, яка на�
лічує 695 спілчан, з 2008 ро�
ку,  і справа ця їй до душі.

Профком захищає тру�
дові інтереси спілчан,
дбає про створення без�
печних умов праці та сте�
жить за дотриманням
нормативних актів з охо�
рони праці, бере участь в
роботі комісії з атестації
посадових осіб, розсліду�
ванні нещасних випадків,
впливає на ситуацію щодо
створення належного ви�
робничого побуту, надає
консультації спілчанам то�
що. А коли в чиюсь оселю по�
стукає непрохана біда, відгу�
кується весь колектив, бо
первинка тут згуртована.

Для трудівників у нинішньо�

му році придбано кулер для
питної води і два тенісні столи.
Традиційними стали різнома�
нітні заходи до свят, цікаві ек�
скурсії, туристичні подорожі:

деповчани вже відвідали сто�
лицю, Львів, Почаїв, Одесу,
Качанівку, Санкт�Петербург...

Особлива увага приділя�
ється оздоровленню праців�

ників та членів їхніх сімей.
Цьогоріч 52 дитини відпочи�
ли у конотопській «Зорьці» та
ще 35 – у «Променистому» в
Криму. Турбується профком

про афганців, чорнобильців
та інвалідів праці, тісно спів�
працює з радою ветеранів.

Територія депо впорядко�
вана, ошатна, з квітучими

клумбами та підстриженими
газонами – і в цьому теж
немала заслуга профкому.

Секрет успіху в тому, що
профлідеру у всіх добрих по�
чинаннях допомагає актив. Є
також взаєморозуміння з ад�
міністрацією, до того ж поряд
із досвідченими працівника�
ми у профком вливається мо�
лодь, яку одразу долучають
до громадської роботи.

Профорганізація завжди
відгукується на соціальні ініці�
ативи профспілки, тож од�
нією з перших долучилась до
дисконтної програми. Спілча�
ни вже вповні використову�
ють можливість отримувати
системні знижки на товари і
послуги в закладах, з якими
укладено договори про спів�
працю.

Світлана КИРИЛЕНКО,
журналіст (для «ВІСНИКА»)
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Е
ЛЕКТРОМЕХАНІК Конотопської ди�
станції сигналізації та зв’язку Тетяна

Яковчук – грамотний спеціаліст, надійний
товариш, профактивістка. Спілчани вже
двічі обирали її заступником голови моло�
діжної ради первинки, бо вона не лише
добре справляється з обов’язками, але й
завжди готова допомогти, та й особистим
прикладом надихає молодь на активність.
Тетяна неодноразово брала участь в орга�

нізації допомоги вихованцям дитячого бу�
динку та інших заходах, посідала призові
місця у спортивних змаганнях, стала пере�
можницею фотоконкурсу «Міс Осінь –
2012». Ще й встигає навчатися заочно у
Харківській академії залізничного транс�
порту!

Анна КУЛЕЙ, електромеханік, 
голова молодіжної ради Конотопської

дистанції сигналізації та зв’язку
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З
АВЕРШИЛАСЬ отчетная кампания
в 20 первичках Дебальцевской

территориальной профорганизации.
Собрания проведены также в 19 цех�
комах, 365 профгруппах. Отчита�
лись о работе и 16 молодежных со�
ветов.

Высказанные критические замеча�
ния касались, прежде всего, низкого
уровня зарплаты, несоблюдения
условий колдоговора в вопросах
обеспечения спецодеждой и ее качес�
тва, недоукомплектованности штата,
подъезда к месту работы, обеспече�
ния электроосвещения, в частности,
на станции Лобовские Копи. Также
железнодорожники обеспокоены
судьбой своих трудовых коллективов
в период реорганизации.

В работе собраний и конферен�
ций принимали участие руководи�
тели и специалисты теркома, на�
чальники структурных подразделе�
ний, потому вопросы, которые не
удавалось решить сразу, взяты на
заметку администрацией и профор�
ганами. Но и самим первичкам не�
обходимо активизировать работу в
вопросах охраны и оплаты труда,
ужесточить контроль за соблюдени�
ем трудового законодательства,
принципиальнее и настойчивее до�
биваться выполнения решений, как
своих собственных, так и вышестоя�
щих профорганов.

Виктория ЩЕРБАТЫХ, ведущий
специалист Дебальцевского

теркома профсоюза

П
РОФКОМОМ Дебальцевского
отряда военизированной охра�

ны положительно решен вопрос о
выделении стрелкам денежных
средств на приобретение билетов
для возвращения в свое подразде�
ление после сопровождения груза.
На сегодняшний день им произво�
дится авансирование перед поезд�
кой.

После обращения в профком
работнику Луганской стрелковой ко�
манды выплачено 400 грн., потра�
ченных на прохождение УЗИ легких в
донецкой областной больнице.

Валентина ЗАРЕЦКАЯ,
председатель профорганизации

Дебальцевского 
отряда военизированной охраны

Н
А ЗАСІДАННІ профкому за участі
заступника начальника з кадрів

та соціальних питань Хутір�Михай�
лівської дистанції колії розглянуто
актуальну тему – приведення робо�
чих приміщень у відповідність до са�
нітарно�гігієнічних норм та забезпе�
чення працівників питною водою на
деяких околодках і в цехах.

Так, за ініціативи цехкому ще на
початку червня підведено питну воду
та каналізацію до робочого примі�
щення колійників на станції Свеса.
Забезпечено питною водою і робоче
приміщення мостовиків, гараж авто�
транспортної техніки, кімнату комір�
ника на станції Хутір�Михайлівсь�
кий, а також виробниче приміщення
колійників на станції Макове.

На кошти профкому для всіх колій�
них і мостових бригад придбано бач�
ки для питної води, які вкрай необ�
хідні влітку, коли працівники виїжд�
жають на перегони.

Марина ДЕМЧЕНКО,
голова профорганізації 

Хутір�Михайлівської дистанції колії

За здоровьем на велосипеде

Маршрут дитинства і радості

Справа до душі

««««ММММооооллллооооддддоооо    ————    ннннееее    ззззееееллллеееенннноооо!!!!»»»»

пошти «Вісника»ЗЗ

Александр БОРИСЕНКО, начальник производственно�технического отдела 
локомотивного депо Нижнеднепровск�Узел, заместитель председателя

молодежного совета дорпрофсожа Приднепровской магистрали

Фото ААллееккссееяя  ББООЧЧААРРООВВАА,, ведущего специалиста 
отдела оргмассовой  и социально#бытовой работы дорпрофсожа

Громадський кореспондент
«ВІСНИКА» Віктор МАСЛІЙ із за�
доволенням і гордістю надіслав
листа своєї онуки Злати, учениці
10 класу Харківського ліцею № 141.
Під час сімейної подорожі північ�
ною частиною Донецької магістра�
лі дідусь розповів багато цікавих
історій про ці місця, пригадав свої
молоді роки, коли у далекий після�
воєнний час працював на паровозі
кочегаром, а потім і помічником
машиніста… Дівчину захопила роз�
повідь і про видатного гумориста
Остапа Вишню: «Цікаво, що пись�
менник, виявляється, теж був за�
лізничником, працював у хірургіч�
ному відділі лікарні Південно�За�
хідної залізниці. А як він описував
природу рідної Слобожанщини!
Одразу виникло бажання перечи�
тати його «Вишневі усмішки», –
поділилася вона. – Приїхавши до
Лозової, ми завітали у гості до По�
чесного залізничника В.Пивоваро�
ва і поринули в його спогади...
Придбавши хатинку, якій, мабуть,
вже 100 років, на вулиці Вишневій,
він знайшов там повне зібрання
творів письменника, і зберігає цей
будинок як історичний куточок».

А нам особливо приємно, що
юна авторка листа, як написав її
дідусь, «ВІСНИК» читає від першої
до останньої сторінки, тож із за�
хватом розповіла, як давньому
другу, про свої яскраві враження…
Сподіваємось, що з часом ця дів�
чинка з яскравим ім’ям стане про�
довжувачкою потужної династії
залізничників Масліїв і нашим ак�
тивним дописувачем. І щиро вітає�
мо Злату та усіх школярів і студен�
тів із Днем знань!

Профлідер у колективі•

ССеерреедд  ссппііллччаанн  
(голова профорганізації А.РОЖНОВА праворуч)
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